

သွားလဲမတိုက်ဘူးနဲ့လိုက်တာ

တခါတုန်းက ရွာတရွာမှာ အလှူကြီးတခုလုပ်သတဲ့။ရွာ့မျက်နှာဖုံးရဲ့ ရှင်ပြု အလှူမင်္ဂလာ ပွဲကြီးဆိုတော့ လာလိုက်ကြတဲ့ဧည့်ပရိသတ်ကလဲ ဝင်လာမစဲ တသံသပေါ့။ ဆိုင်းဝိုင်းလဲ ငှါးထားပြီး အိမ်အောက်ထပ်မှာ ဆိုင်းဝိုင်းကြီးကလဲ တီးမှုတ်လို့ပေါ့။ အဲဒီ ပရိသတ်ကြီး ထဲမှာ အိမ်အပေါ်ထပ်မှာ ထိုင်နေတဲ့ အပျိုမ တယောက် ရာသီလာပါလေရော။ ရာသီလာမဲ့ ရက်ကိုကြိုတင်သတိမထားမိတော့ဘာမှ ပြင်ဆင်မှုတွေလုပ်ထားမိဘူး။ အခုအခဲတွေ လုပ်မထားမိဘူးပေါ့။ ဒီတော့ တောအိမ်ဆိုတဲ့အတိုင်း ကြမ်းပြင်က ကျကျခင်းထားတော့ ထမီကို အောက်ကအသာလေးလုပ် သူ့စောက်ဖုတ်ကို ကြမ်းကြားမှာ တွေ့ထားလိုက်ပါလေရော။ရာသီသွေးတွေ ကြမ်းကြားကတဆင့်အောက်ကို ကျသွားအောင်ပေါ့။ရာသီ သွေးတွေကလဲ တစက်ချင်း၊တစက်ချင်း အောက်ကိုကျ သွားတာပေါ့။ ဒါပေမဲ့ အဲဒီ အပျိုမရဲ့ အောက် တည့်တည့် မှာက ဆိုင်းဝိုင်းကနဲဆရာ ရှိနေလေရဲ့။ နဲ့ဆရာ ကလဲ အကျအန ထိုင်ပြီးနဲ့မှုတ်လို့ကောင်းနေတုံး 'တောက်' ကနဲသူ့ခေါင်း ပေါ်အရည်တစက်ကျ လာတာကိုး။ သူလဲ ခေါင်းကို စမ်းလိုက်တော့ အရည်စိုနေတာ စမ်းမိပြီး၊ ကြည့်လိုက်တော့ နီရဲနေတော့ ကွမ်းသွေးတွေပေါ့။ ဒါနဲ့ အပေါ်ကိုမော့ကြည့်လိုက်တယ်။တွေ့ပါပြီ။သူ့ခေါင်းပေါ်တည့်တည့် မှာကြမ်းကြား ပါးစပ်တွေလို့၊ နှုတ်ခမ်းမွှေးကလဲ ထူထူထဲထဲနဲ့။

ဒီတော့နဲ့သမားကလဲ၊ ဗျို့။ အပေါ်က ဆရာကြီး၊ကွမ်းသွေးကြည့်ထွေးပါဗျ။အောက်မှာလူရှိတယ်။ လို့ လှမ်းအော်လိုက်တာပေါ့။

ဒီလိုနဲ့ နဲ့သမားလဲ ဆက်လက်ပြီးနဲ့မှုတ်နေတာပေါ့။အတော်လေးကြာတော့ နဲ့သမားရဲ့ခေါင်းပေါ် အရည်တစက် ထပ်ကျလာပြန်ရော။နဲ့သမားလဲ ဒေါကန်လာပြီး အပေါ်ကိုထပ်အော်ပြောတာပေါ့။ ဗျို့- အပေါ်ကဆရာကြီး ခင်ဗျားကိုကွမ်းသွေးကြည့်ထွေးပါ လို့ပြောနေတာမကြားဘူးလား။အောက်မှာလူရှိတာ သတိထားဦးဗျ။နောက်တခါ ဆိုကျုပ်အဆိုးမဆိုနဲ့။ လို့အော်ပြောလိုက်တာပေါ့။ပြီးတော့ နဲ့ ဆက်မှုတ်နေ လေရော။

သိပ်မကြာပါဘူး။ နဲ့သမားရဲ့ခေါင်းပေါ်ထပ်ကျလာပြန်ရော။ဒီတခါတော့ နဲ့သမားအကြီးအကျယ် ဒေါပွတော့တာပေါ့။ပါးစပ်ကလဲပြော ကိုယ်ထိလက်ရောက်လဲထလုပ်တော့တာဘဲ။

ဒီလောက်တောင်ပြောလို့မရတာ။ကွမ်းသွေး ကြည့်ထွေးပါ။အောက်မှာလူရှိတယ် လို့ပြောလဲ သောက် ဂရုကိုမစိုက်ဘူး။လူလိုပြောလို့မရဘူး။တွေ့ကြသေးတာပေါ့ဆိုပြီးအောက်ကြမ်းကြားကနေ နဲ့ရိုးနဲ့ ဆောင့်ထိုး လိုက်ရော။ နဲ့လဲ 'ပြီ' ကနဲအသံထွက်ပြီးဝင်သွားရော။အပေါ်ကအပျိုမလဲ သူ့မစောက်ဖုတ်ထဲ ဘာမှန်းမသိ မာမာကြီးဆောင့်ဝင်လာတော့ လန့်လဲလန့် ဖီလင် လဲ လာပြီး ထိုးဝင်လာတဲ့ဟာကြီးကို စောက်ဖုတ် ရှုံ့ပြီး ညှစ်ထား ပါလေရော။ အောက်ထပ် က နဲ့သမားကလဲ နဲ့ကိုနှိပ်ဆွဲနှုတ်တာပေါ့။ဒါပေမဲ့ နဲ့ကပြန်ဆွဲနှုတ် လို့မရဘူး။ ဒီတော့နဲ့သမားက၊

ကြည့်စမ်း ငါ့နဲ့ကို ကိုက်ထားသေးတယ်။ ဆိုပြီး နဲ့ကိုအားစိုက်ပြီး ပြန်ဆွဲနှုတ်လိုက်တော့ နဲ့လဲပြန်ကျွတ်လာရော အကျအန ပြန်ထိုင်ပြီး နဲ့ကိုပြန်မှုတ်တာပေါ့။နဲ့က အပျိုမရဲ့စောက်ဖုတ်ထဲဝင်ပြီး ရာသီသွေးပေးထားလေတော့နဲ့နေတာပေါ့။ဒီအခါနဲ့ကိုကိုက် မှုတ်လိုက်တဲ့ နဲ့ဆရာခမျာမှာ

နံဟောင်သွားတာပေါ့။ဒီလို ခံစားလိုက်ရတဲ့နဲ့ဆရာ ပြောလိုက်ပုံကတော့ -
ဟင်း၊တော်တော်ညှစ်ပတ်တဲ့လူ၊သွားလဲမတိုက်ဘူး၊နဲ့လိုက်တာ...တဲ့။